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Šup, z NATO rovnou řídit Aspen. „Už se těším.“ Střídání
odhaleno veřejně

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Sup-z-NATO-rovnou-ridit-Aspen-Uz-se-tesim-Stridani-odhaleno-verejne-753294
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Severoatlantická aliance si 4. dubna připomněla 75. let. Aliance je v dobrém stavu
díky válce na Ukrajině, nebýt jí, tak se nevzchopí, uvedl první bývalý velvyslanec
České republiky při NATO Karel Kovanda v pořadu Události, komentáře. Současný
velvyslanec při NATO Jakub Landovský ocenil, že aliance našla politickou jednotu
a uvedl, že největší bitva NATO teprve čeká, a sice o podporu Ukrajiny. A také kam
se chystá, až velvyslancem nebude.

Sdílej

Foto: Repro ČT 
Popisek: Jakub Landovský, velvyslanec ČR v NATO
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Amerika a Evropa se potřebuji, zdůraznil generální tajemník Severoatlantické aliance
Jens Stoltenberg, když připomínal 75. výročí založení NATO. Dodal také, že Ukrajina se
stane členem Severoatlantické aliance, podobně se vyjádřil také americký ministr
zahraničí Antony Blinken.
Kyjev žádá alianční spojence, aby mu poskytli další systém protivzdušné obrany patriot.

Emmanuel Macron před pěti lety uvedl, že se NATO nachází ve stavu „mozkové smrti“.
Aliance podle Landovského prošla od té doby podstatnou změnou: „Když jsem to poprvé
slyšel, myslel jsem si, že si Emanuel Macron spletl aliance, protože v mozkové smrti byla
vždy Varšavská smlouva, která dělala to, co jí řekla Moskva. Od té doby se změnilo
mnohé, aliance prošla podstatnou změnou v oblasti vojenských schopností a
připravenosti na válku,“ uvedl velvyslanec ČR při NATO k proměnám aliance.

Zároveň podle jeho slov našla aliance politickou jednotu: „Pokud je Evropa a Amerika
jednotná, tak nejsou mezery, ve kterých by mohlo Rusko nebo jiní najít prostor pro
páchání nepravostí nebo agresivní politiku,“ řekl v pořadu Události, komentáře na ČT24.

Podle diplomata, který vyjednával vstup do NATO Karla Kovandy, je aliance 75 let od
založení v dobrém stavu díky válce na Ukrajině: „Je v dobrém stavu díky - což je strašná
věc, něco takového říkat - válce na Ukrajině. Protože nebýt války na Ukrajině, tak se
aliance nevzchopí, nepřijme další dva členy, neuvědomí si znovu původní účel své
existence. Dost možná že by pokračovala v těch vnitřních neshodách, které vedly
prezident Macron k citátu, který se zmínil,“ míní bývalý diplomat.

Fotogalerie: - Demolice mostu
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Ty největší bitvy NATO teprve čekají, jednou z nich je podle Landovského bitva o podporu
Ukrajiny: „Nelze odhlédnout od toho, že výsledek konfliktu na Ukrajině výrazně zhorší,
nebo zlepší pozici v oblasti kolektivní obrany. Na to se musíme připravit,“ zmínil s tím, že
Ukrajině chybí dělostřelecká munice i protiletecké schopnosti.

„Je potřeba dodat Ukrajině, co potřebuje. Každý měsíc na Ukrajinu padne 90 ruských
balistických střel. Pokud jí dodáme, co potřebuje, pomáháme tím i naší obraně a budeme
mít dost času se připravit na případný konflikt, protože jde i o ten čas,“ uvedl Jakub
Landovský.

Možný výsledek amerických prezidentských voleb v něm v tomto kontextu nevzbuzuje
obavu. Donald Trump řekl, že pokud v nich zvítězí, válku na Ukrajině ukončí. „Výsledek
amerických prezidentských voleb vždy znamená pro svět změnu, ale my bychom neměli
vycházet z toho, co neovlivníme. Evropa by se měla vždy snažit, aby se pojistila pro
všechny případy tím, že bude mít vlastní schopnosti, že její obranný průmysl bude
prosperovat, a také tím, že se bude věnovat konfliktu, který ohrožuje Evropu mnohem
více než Spojené státy,“ pokračoval Landovský.

Bude podle něj úkolem evropských členských zemí a Kanady, aby byla Severoatlantická
aliance „Trumpovzdorná“.

Fotogalerie: - Debata s kandidáty SPD

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Debata-s-kandidaty-SPD-13739#1
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Článek 5, na jehož základě smluvní strany považují ozbrojený útok proti jedné nebo
několika z nich za útok proti všem a zavazují se v takovém případě přispět na pomoc
napadeným členům, je podle Kovandy důležitější pro ty země, které jsou na východ od
Německa. „Země, které jsou nejvíce vystaveny ruskému tlaku, propagandě a podvratné
činnosti. Důležitost NATO je tam cítěna podstatně více než v těch více na Západ,“ míní.

Místo spřádání plánů o nasazení vojáků, o němž hovořil francouzský prezident
Emmanuel Macron, je podle Landovského mnohem lepší soustředit se na to, co Ukrajina
potřebuje každý den. „Česká muniční iniciativa úplně změnila vnímání pomoci Ukrajině.
Namísto debat o tom, zdali Evropa něco vyrobí dnes nebo zítra, se jala nakupovat na
světových trzích. Ukázala všem, že to jde,“ uvedl.

V pořadu také prozradil, co plánuje dělat až skončí ve službě velvyslance ČR při NATO.
Státní službu prý opustí a bude pracovat pro Aspen Institut. „Budu pracovat pro Aspen
Institut jako jeho nový ředitel, někdy od srpna. Velice se těším jak domů, tak na práci pro
Aspen,“ uzavřel.

Psali jsme:

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Debata-s-kandidaty-SPD-13739#6
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„Budeme se stydět, stejně jako za Srbsko.“ Ostré výročí „humanitárního bombardování“

„Ochránit před voliči i před Trumpem.“ Podpora Ukrajiny má být nezrušitelná

„Rusové prorazí. Kdekoliv.“ Už to píší i tady. Ukrajina v háji?

Miliardy za F-35. Máme ale i munici? Šéf zbrojařů se zarazil. Toto hrozí

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv výši bankovním
převodem na účet:

131-981500247/0100

QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.
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 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete. Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte se ZDE.

Článek obsahuje štítky

Čt24 , Landovský , NATO , Ukrajina , Kovanda

Ukrajina (válka na Ukrajině)

Zprávy z bojiště jsou v reálném čase těžko ověřitelné, ať již pocházejí z jakékoliv strany
konfliktu. Obě válčící strany z pochopitelných důvodů mohou vypouštět zcela, nebo
částečně nepravdivé (zavádějící) informace.

Redakční obsah PL pojednávající o tomto konfliktu naleznete na této stránce.

autor: Natálie Brožovská
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Vstoupit do diskuse Tisknout

Ing. Jaroslava Pokorná Jermanová byl položen dotaz

ODS

Dobrý den, odkud čerpáte informace? Víte něco víc? Docela by mě to zajímalo, protože
je pravda, že tato kauza nějak podezřele vyšuměla. Děkuji
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Jaroslava-Pokorna-Jermanova-
32348/clanek/ODS-a-napojeni-na-mafianske-struktury-134048

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 5

Diskuse obsahuje 82 příspěvků
 

Uživateli nejlépe hodnocený komentář

Nechapu, Bronto , 05.04.2024 9:35:58
Co to je za člověka? Všuchni vědí, co má NATO ve své historii za sebou. Kolik krve už jim
pošpinilo ruce a i tak se najdou takoví lidé. Je mi smutno, co se z čecha může stát.
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Další články z rubriky

13:25 „Byla jsem v Charkově.“ Pirátka vyrazila na východ. Slyšela rakety
a teď je jí zle z Putina

Na začátku války se premiér Fiala proslavil tím, že jako jeden z prvních státníků odjel do
Kyjeva. P…

10:45 „To chci vidět, až Fialovi zůstanou v ruce granáty.“ Macinka se vysmál vládě. A
kopnul EU
8:15 Rusové na odpis, najednou drtí Ukrajinu? „Uslyšíte divné věci. Nemůžou přiznat, že
lhali.“
12:15 „My chceme vyhrát.“ Vondra odhalil, s čím chce do EU. A oháněl se Havlem
4:44 Jsou tam pro ředitele, ne pro Moravce. Boj o to, kdo bude pánem Kavčích hor
19:38 Vondra, Zdechovský, a ten Pirát, co už utíká i z televize... Zážitky Konečné z
europarlamentu
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